
《德语专业实习》课程教学大纲 
 

课程基本信息（Course Information） 

课程代码 
（Course Code） 

GE316 
*学时 

（Credit 
Hours） 

*课程名称 
（Course Name） 

 德语专业实习 

 Intern Project 

课程性质 
(Course Type) 必修课 

授课对象 
（Audience） 

德语专业本科生（第六学期暑假） 

授课语言 
(Language of Instruction) 中文、德语  

*开课院系 
（School） 

外院德语系 

先修课程 
（Prerequisite） 高级德语（2） 

授课教师 
（Instructor） 

范黎坤 Fan Likun 
课程网址 

(Course Webpage)  

*课程简介（Description） 

专业实习是学生在进入高年级后参加的与专业相关的实践活动，是学

生将所学的语言知识与技能运用到实际的跨文化交流中去的一个重

要的教学环节，也是是对学生所学的专业知识与技能的掌握和运用能

力的一次检验。它通过为学生提供真实条件下的语言技能的实践机

会，培养学生更多的语言感受，提高实际运用语言的能力和语言综合

运用能力，并提升学生的综合素质。进一步培养学生独立思考问题的

能力，提高其在实际工作中观察、分析和解决问题的能力。通过实习

让学生了解外事、外贸等涉外工作的重要性，初步了解和掌握有关的

政策、法规，培养学生的正确的人生观、社会责任感和良好的职业道

德，同时使学生了解社会对当今德语专业人才必备才干的需求，从而

提高其自主学习的意识，进一步明确奋斗的目标和自己的发展方向，

为能胜任未来的工作打下基础。 



*课程简介（Description） 

  Intern Project, offered to German majors in the junior/senior year, is an 
important part of teaching as it provides opportunities for students to 
apply their language knowledge and skills in cross-culture communication 
and it also serves as a test for students’ corresponding abilities. Students 
will have a sharper sense of German and feel more at ease with the use 
of German after the intern project. They will learn to think on their own 
as well as observe, analyze and solve problems in the workplace. They’ll 
also learn the importance of foreign affairs and trade with a brief 
understanding of relevant policies and laws and regulations. This will 
result in their proper view of life, sense of social responsibility and work 
ethics. They will learn from the society what is required of German 
majors so as to be more involved and informed in independent study and 
planning for their future, thus laying a foundation for future work.   
 



           

 
 

*考核方式 
(Grading)     实习报告 + 实习单位评价 

*教材或参考资料 
(Textbooks & Other 

Materials) 

  

 

其它 
（More） 

 

备注 
（Notes） 

 

备注说明： 

1．带*内容为必填项。 

2．课程简介字数为300-500字；课程大纲以表述清楚教学安排为宜，字数不限。 
 


